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 uitnodiging

NIEUWJAARSRECEPTIE
Op maandag 9 januari kijken we graag samen met u als inwoner, organisatie of ondernemer terug op 2022 en vooruit 
naar 2023. U bent welkom vanaf 19.30 tot 22.00 uur in het gemeentehuis, Burgemeester Lodderstraat 20, Opheusden. 
Op maandag 9 januari kijken we graag samen met u als inwoner, organisatie of ondernemer terug op 2022 en vooruit 
naar 2023. U bent welkom vanaf 19.30 tot 22.00 uur in het gemeentehuis, Burgemeester Lodderstraat 20, Opheusden. 

Carbid schieten

Vreugdevuren niet toegestaan
Het maken van vreugdevuren is niet toegestaan. Politie en
toezichthouders controleren hier extra op rond de jaarwisseling. 
Doe je het toch, dan ben je strafbaar. De politie maakt dan een 
proces-verbaal op.

Wie vermoedt dat materialen worden verzameld of opgeslagen 
om er vreugdevuren van te maken, kan dit melden bij AVRI 
via telefoonnummer 0345-58 53 53 of digitaal via de knop 
‘een melding doen’ via www.nederbetuwe.nl. 

Wij vragen ook ondernemers alert te 
zijn. Geef geen oude materialen mee 
en houd - zeker richting de jaarwisse-
ling - autobanden en andere brand- 
bare materialen buiten bereik van 
derden. 

Met z’n allen kunnen we zo voorkomen dat deze materialen 
‘verkeerd’ worden gebruikt. Houd het samen veilig.

Carbid schieten mag alleen wanneer je dit hebt aangemeld bij de 
gemeente. Dat was mogelijk tot 3 december. Je moet de toestem-
ming kunnen laten zien wanneer de politie of toezichthouders een 

controle uitvoeren tijdens het carbid 
schieten. Heb je de vergunning niet? 
Dan geen carbid!

Het laatste Neder-Betuwe Magazine van 2022 is bij u door de brievenbus gekomen. In deze editie is er onder meer 
aandacht voor veiligheid in het buitengebied, Onafhankelijke Cliëntondersteuning en het nieuwe Klompenpad Uchta. 
Ook kunt u meer lezen over de toekomst van de uiterwaarden en nemen we u mee in de geschiedenis van het in 
september van dit jaar geopende Laanboomhuis. Met burgemeester Jan Kottelenberg kijken we terug op het afgelopen 
jaar en vooruit naar 2023. Voor de jaarwisseling heeft hij de volgende boodschap:

“Laten we het met elkaar vooral gezellig houden met oud en nieuw. Ik hoop op een jaarwisseling waarbij we rekening 
houden met elkaar. Voorál daar waar ouderen en zieke mensen wonen. Steek daar geen vuurwerk af, maar toon respect 
en geef de mensen rust. Blijf met vuurwerk ook uit de buurt van dieren. Zij hebben 
erg veel last van harde geluiden. Daarnaast hoop ik dat de hulpverleners die het hele 
jaar voor ons klaar staan hun taak waar nodig goed kunnen doen. We kunnen hen 
nooit genoeg waarderen. Laten we onze waardering voor hun inzet laten blijken  
door ons gedrag tijdens de feestdagen. Dank voor uw en jullie medewerking!”
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Drugs en hennep
zien en ruiken

De Betuwe is een aantrekkelijk gebied om te wonen, werken en recreëren. 
Een fijne leefomgeving met veel kansen en mogelijkheden. Maar die 
rust en ruimte kan ook de aandacht trekken van de georganiseerde 

criminaliteit. De oproep is om waakzaam te zijn. Je kunt maar één keer 
‘nee’ zeggen. En let op signalen die mogelijk wijzen op duistere praktijken. 

Meld ze! Dat kan ook anoniem.

Veilig Buitengebied

De 14 gemeenten in Gelderland-Zuid, waaronder Neder-Betuwe, zijn onder begeleiding 
van Platform Veilig Ondernemen Oost-Nederland sinds de zomer van 2022 aan de slag 
met het project Veilig Buitengebied. In dit project werken de 14 gemeenten samen met 
partners als de Omgevingsdiensten, politie, Koninklijke Nederlandse Jagersvereniging, 
Land- en Tuinbouworganisatie (LTO), Nederlandse Fruittelers Organisatie (NFO), 
Wildbeheereenheden, Waterschap Rivierenland, medewerkers handhaving en inwoners. 
Alle partijen hebben deze zomer hun handtekening gezet om deze samenwerking kracht 
bij te zetten.

Doel van alle partijen is om ondermijnende criminaliteit tegen te gaan in het buiten- 
gebied en ervoor te zorgen dat het schoon, heel en veilig is en dat dit ook zo blijft. 
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De ruimte in het Betuwse land met minder 
(sociale) controle en soms leegstaande schuren 
zorgt ervoor dat het oog van criminelen steeds 
vaker valt op de Betuwe als basis voor activi-
teiten die het daglicht niet kunnen verdragen. 
Denk hierbij aan een hennepkwekerij in een 
loods op een erf of in een tussenwoning. Maar 
ook aan een drugslab op een bedrijventerrein.  

Ondermijning
Die verbinding tussen boven- en onderwereld 
noemen we ondermijning. Zo op het oog lijkt 
er niets aan de hand. Maar wie beter let op 
bepaalde handelingen en activiteiten, ziet soms 
dat dingen anders zijn dan je denkt. 

Verantwoordelijkheid van ons allemaal
‘Je gaat het pas zien als je het door hebt’ is een 
gevleugelde uitspraak van Johan Cruijff, die 
goed van toepassing is op het waarnemen van 
criminele activiteiten. Wie beter kijkt ziet meer. 
De aanpak van deze misstanden is een zorg, 
een verantwoordelijkheid van de maatschappij, 
van ons allemaal.

Aan de buitenkant van een pand ziet u het 
vaak niet als het in gebruik is voor de productie 
van hennep of drugs. Toch kunt u als inwoner 
aan bepaalde zaken merken dat er iets niet in 
de haak is.

De meest voorkomende signalen zijn:
• Afgeplakte ramen en deuren die altijd 
 dicht zijn. 
• (Dichte) rolluiken waar geen logische 
 aanleiding voor is.
• Roosters op opmerkelijke plekken aan de
 gevel of op het dak.
• Een verlaten indruk van een pand. Er is 
 bijna nooit iemand of heel af en toe kort 
 en op een vast tijdstip.
• Geur, stankoverlast, een anijsachtige lucht.
• Wateroverlast of vochtproblemen, condens 
 op de ramen. 
• Kunstlicht, gloed van felle lampen of licht 
 dat altijd brandt in een ruimte. 
• De installatie van camera’s of beveiliging. 
• Een zoemend of ronkend geluid.

Bureau Drugszaken
In Gelderland-Zuid werken veel organisaties 
samen aan het voorkomen van ondermij-

ning. In het kader ‘Veilig Buitengebied’ op de 
linkerpagina leest u welke dat onder meer zijn.
Ook de ogen en oren van onze inwoners zijn 
belangrijk. Net als de activiteiten van Bureau 
Drugszaken, een initiatief van vader en zoon 
Johan en Jon Warmerdam. Met hun ‘Onder-
mijningscontainer’ trekken zij het hele land 
door om voorlichting te geven over alles wat 
komt kijken bij de productie van hennep en 
drugs. Johan Warmerdam: “Wij hebben allebei 
ervaring bij de politie. Hierdoor weten wij dat 
er in de maatschappij een enorme behoefte 
is om te weten wat er allemaal komt kijken bij 
de productie van hennep en drugs. Een vraag 
die leeft bij gemeenten, medewerkers die 
verantwoordelijk zijn voor openbare orde en 
veiligheid, ondernemers en inwoners.”

Veel activiteiten
“Bij de productie van drugs zijn in totaal bijna 
60 activiteiten nodig”,  legt Jon Warmerdam uit. 
“Denk aan de grote hoeveelheden potgrond 
om de hennepplanten te stekken, lampen om 
de planten te laten groeien, een centrifuge, 
schoonmaakmiddelen, een magnetron. Van 
een pand voor het draaien van de productie tot 
de bestelbusjes die nodig zijn om de pillen te 
transporteren. Maar ook de dagelijkse bood-
schappen die nodig zijn voor de ‘koks’ die vaak 
vanwege hun kennis vanuit Zuid-Amerika zijn 
ingevlogen.”

Gevaarlijke stoffen
De ontdekking en ontploffing van een drugslab 
nog niet zo heel lang geleden in een dichtbij 
gelegen gemeente vormt het bewijs dat de 
criminelen vaak onzorgvuldig en rommelig met 
chemicaliën en zuren werken. Jon en Johan 
Warmerdam: “Door in samenwerking met part-
ners als bijvoorbeeld Platform Veilig Onder-
nemen Oost-Nederland voorlichting te geven, 
herkennen mensen het materiaal en de geur 
van een hennepkwekerij of drugslab sneller. Zo 
weet je waar je op moet of kunt letten en je ziet 
de signalen die wijzen op deze vorm van geor-
ganiseerde misdaad eerder. De georganiseerde 
misdaad heeft maar één doel voor ogen: snel 
geld verdienen. In de voorlichting besteden we 
ook nadrukkelijk aandacht aan hoe zwart geld 

wordt witgewassen, welke geldstromen er zijn, 
follow the Money.”

Vertrouw op onderbuikgevoel
Wanneer je dingen als het ware voor je ogen 
ziet gebeuren waarvan je denkt dat er iets 
niet klopt, vertrouw dan op het onderbuikge-
voel. Wanneer iets te mooi is om waar te zijn, 
dan is dat vaak ook zo. Meld het! Dit kan ook 
anoniem.

‘Je gaat het pas zien
als je het door hebt’

Signalen? Meld dit! 
Zie je iets vreemds? Ga er nooit zelf op af, 
maar bel de politie, bij spoed 112 en geen 
spoed 0900-8844. Dit kan ook anoniem. 
Meld het dan via Misdaad Anoniem. Dit is 
een stichting die onafhankelijk is van de 
politie en waar je zonder naam en adres 
op te geven melding kan doen van een 
mogelijk misdrijf. Zo’n melding gaat zó 
zorgvuldig dat naderhand niet na te gaan 
is wie de melding deed. 
Dit zijn de gegevens: online via 
www.meldmisdaadanoniem.nl of telefo-
nisch via het gratis nummer 0800 -7000. 
De politie krijgt de informatie vervolgens 
anoniem. Zo helpt u 
mee om de omgeving 
veilig te maken en te 
houden.

Drugslaboratorium in de ‘Ondermijningscontainer’.



Op 1 januari dit jaar is het Preventie- en 
Handhavingsplan Alcohol Neder-Betuwe 2022 
tot en met 2024 ingegaan. Hierin staat wat de 
gemeente de komende jaren gaat doen om 
(overmatig) alcoholgebruik tegen te gaan. Jon-
geren staan centraal in het plan. “Het gebruik 
van alcohol is in Neder-Betuwe, maar eigenlijk 
in onze hele maatschappij, volledig geaccep-
teerd”, zegt burgemeester Jan Kottelenberg  

die verantwoordelijk is voor de openbare  
orde en veiligheid. “We komen er steeds meer 
achter dat alcohol vooral voor jongeren onder 
18 zeer schadelijk is. Daarom geven wij de 
boodschap mee om er zo laat mogelijk aan te 
beginnen. En als je dan na je 18e toch alcohol 
gaat drinken, doe dat met mate. Drink voor het 
plezier, maar niet om dronken te worden. En 
ook zonder alcohol kan het gezellig zijn.”

Extra schadelijk
Er kleven verschillende gevaren aan alcohol-
gebruik bij jongeren. Dit heeft onder meer te 
maken met de hersenen die nog in ontwikke-
ling zijn. Alcohol werkt die ontwikkeling tegen. 
In korte tijd veel alcohol drinken kan boven-

dien leiden tot een black-out en zelfs coma. 
Bij jongeren gebeurt dit eerder, omdat zij een 
kleiner lichaam hebben en minder gewend zijn 
aan alcohol. Daarnaast kan veel drinken het 
hart, de lever en maag beschadigen. Alcohol 
kan zorgen voor roekeloos gedrag. Jongeren 
nemen sneller beslissingen zonder erover na 
te denken.  Iedereen weet dat alcohol en het 
verkeer niet samengaan. Zeker bij beginnen-
de bestuurders is er hierdoor meer kans op 
verkeersongevallen. Maar ook lopen of fietsen 
is gevaarlijk wanneer je niet helder meer bent. 
Wanneer jongeren vroeg beginnen met drin-
ken, is de kans op verslaving op latere leeftijd 
groter. NIX18 is dus niet voor niks!

‘Houd je kinderen 
zo lang mogelijk weg van alcohol’

“We komen er steeds meer 
achter dat alcohol vooral 
voor jongeren onder 18 

zeer schadelijk is.”

Een drankje op zijn tijd, daar kijkt niemand van op. Maar alcohol kan snel schadelijk zijn voor de gezondheid. Voor jongeren onder 
de 18 geldt dit nog eens extra. Neder-Betuwe zet daarom de komende jaren extra in op het tegengaan van alcoholgebruik bij 

deze groep. In samenwerking met de alcoholverkopers voert de gemeente sinds een aantal jaar al campagne om de naleving van 
de leeftijdsgrens te verbeteren. Ook is er via de communicatiekanalen van de gemeente regelmatig aandacht voor bijvoorbeeld 

NIX18. “Iedereen heeft zijn eigen verantwoordelijkheid als het gaat om alcoholmatiging.”
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In de stand van IrisZorg op de jaarmarkt in Opheusden stond de 3D-tripping fiets. Jongeren konden door middel van een 3D-bril ervaren hoe het is om met 
drank of drugs op te fietsen. Ook burgmeester Jan Kottelenberg maakte een virtueel ritje. 
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Testkopers
Bij het tegengaan van alcoholgebruik aan 
minderjarigen spelen de verkopers een 
belangrijke rol. Neder-Betuwe voerde de 
afgelopen jaren verschillende onderzoeken 
uit waarbij al testkopers werden ingezet. 
Testkopers zijn duidelijk onder de 18 en  
proberen alcohol te kopen bij een sport- 
kantine, restaurant, cafetaria, café, dorpshuis 
of winkel. Uit het laatste onderzoek is ge- 
bleken dat bij maar 33 procent van de gecon- 
troleerde verkooppunten in Neder-Betuwe 
de leeftijdsregel werd nageleefd. In 2017 was 
dit nog 57 procent. Deze leeftijdsregel uit 
de Alcoholwet schrijft voor dat verkopers 
geen alcohol mogen verkopen aan jongeren 
onder de 18 en hen om een legitimatiebewijs 
moeten vragen als ze proberen om alcohol 
te kopen. 

“Het gaat op dit gebied de verkeerde kant 
op in onze gemeente”, zegt de burgemees-
ter. “Daarom treffen wij voorbereidingen om 
opnieuw testkopers in te zetten. In plaats 
van een waarschuwing gaan we nu meteen 
boetes geven aan verkopers die in over-
treding zijn. Als het niet vrijwillig lukt door 
afspraken te maken, moeten we strenger 
gaan optreden.”

Ouders
Ook ouders kunnen veel doen om alcohol-
gebruik onder jongeren tegen te gaan. “Alle 
ouders willen het beste voor hun kinderen en 
hen zo lang mogelijk gezond houden”, zegt 
Jan Kottelenberg. “We stimuleren jongeren  
om zich te ontwikkelen en een goede toe-
komst uit te stippelen. Het zou toch zonde 
zijn als overmatig alcoholgebruik dat in de 
weg staat. Als ik ouders een advies mag  
geven: houd je kinderen zo lang mogelijk 
weg van alcohol.” 

Daarnaast verwacht de burgemeester ook 
veel van de jongeren zelf. “Zij zijn bezig met 
het bepalen van hun toekomst”, zegt hij. 
“Ik weet zeker dat zij die niet laten verpesten 
door alcoholgebruik. Iedereen heeft zijn eigen 
verantwoordelijkheid bij het tegengaan van 
alcoholgebruik.”

Sinds 2017 biedt de gemeente aan sportverenigingen gratis de  
Instructie Verantwoord Alcohol (IVA) schenken aan. Nee zeggen  
tegen je sportmaatje of ouders die alcohol halen voor hun minder-
jarige kind is voor barvrijwilligers niet zo makkelijk. IrisZorg verzorgt 
daarom trainingen die inspelen op praktijkvoorbeelden vanuit de  
vereniging en barvrijwilligers zelf. Tennisvereniging De Kersen- 

plukkers in Kesteren is een van de verenigingen in de gemeente  
die haar taak om de leeftijdsgrens uit de Alcoholwet na te leven  
serieus oppakt. In september volgde een aantal barvrijwilligers de 
training. Ook als vereniging een IVA-training aanvragen? Dat kan 
door een mail te sturen naar info@nederbetuwe.nl ter attentie van 
M. Guiljam.

Verantwoord Alcohol schenken in sportkantines

“Jongeren laten hun 
toekomst niet verpesten 

door alcoholgebruik.”
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Aan tafel in Kesteren
In ‘Ons Dorpshuis’ in Kesteren is er elke 
tweede donderdag van de maand een warme 
maaltijd. U bent vanaf 11.30 welkom en om 
12.00 uur kunt u aan tafel gaan. 

Aanmelden kan in de betreffende week van   
de maaltijd tot maandag 12.00 uur bij  
Toos Nieuwenhuis via  telefoonnummer  
0488-482104 (bij geen gehoor: Adrie Roelofsen 
via telefoonnummer 06 1970 3146).

De maaltijd kost € 10,-. Consumpties zijn  
voor eigen rekening.

Heeft u vervoer nodig naar ‘Ons Dorpshuis’ 
in Kesteren? Bel hiervoor naar De Swobrik 
telefoonnummer 0488-482643 of Klaartje 
telefoonnummer 06-42251447. 

Werelds koken in Ochten
Van Hollandse boerenkool tot Poolse pierogi! 
Sta je open voor nieuwe mensen en nieuwe 
gerechten? Dan is Werelds koken iets voor 
jou! Migranten en ouderen maken samen een 
niet-alledaagse lunch. Dit varieert van Holland-
se erwtensoep tot Syrische Fattoush. Iedereen 
helpt een handje. Bijvoorbeeld door samen 
groenten te snijden. 

Voor wie?
De Werelds koken lunch is voor ouderen, 
migranten, vrijwilligers en iedereen die een 
handje mee wil helpen.

Wanneer en waar?
Elke vierde woensdag van de maand van  
11.30 – 13.00 uur in Dorpshuis Ochten.  
De eerste bijeenkomst is op 25 januari 2023.

Meer weten?
Bel of mail naar Joyce Fitzgerald van  
Welzijn Rivierstroom via 06-47321364 of  
joycefitzgerald@welzijnrivierstroom.nl.

Samen eten in Neder-Betuwe
In een aantal dorpen in Neder-Betuwe kunt u een keer per maand met andere mensen eten. 

Ook zijn er verschillende mogelijkheden om thuis maaltijden bezorgd te krijgen. 

Tafeltje Dekje
Via de Stichting Welzijns Activiteiten Neder-Betuwe (SWAN) kunt u elke dag een verse maaltijd op tafel krijgen.
Vrijwilligers van Tafeltje Dekje brengen van maandag tot en met vrijdag maaltijden thuis in Opheusden, Kesteren, 

Dodewaard, Ochten en IJzendoorn. 

Aanvragen en informatie
Bij Tafeltje Dekje stelt u uw eigen menu samen van de gevarieer-
de kaart. U kunt bij de coördinatoren per dorp informatie op-
vragen over hoe Tafeltje Dekje werkt en wat de kosten zijn. 

Kesteren:	 Gerrit Westendorp 0488-482152
Opheusden: Adri Tijssen 06-12970169
Dodewaard:	 Diny Tilleman 0488-411909 (even maanden)
 Tineke Derksen 0488-411807 (oneven maanden)
Ochten	en	IJzendoorn:	
 Sonja ter Horst 0344-642243
 Carin Wittens 0344-642950

Meer informatie over de maaltijdactiviteiten en Tafeltje Dekje 
vindt u ook op de website swanwelzijn.nl.

In de dorpen Dodewaard, IJzendoorn en Ochten werkt SWAN 
voor de maaltijden samen met Food Connect. Voor de inwoners 
in Kesteren en Opheusden worden de maaltijden bij u thuis- 
bezorgd door vrijwilligers van Tafeltje Dekje.

Thuisgekookt
Vindt u het lastig om elke dag zelf te koken? Stichting 
Thuisgekookt gaat graag op zoek naar een buurtgenoot die 

speciaal voor u een extra portie kookt. Ook in Neder-Betuwe zijn 
er verschillende ‘thuiskoks’. De maaltijd kan gebracht of gehaald 
worden. U betaalt slechts de kostprijs en u zit nergens aan vast! 
Op de website thuisgekookt.nl vindt u meer informatie en kunt u 
kijken of er een ‘thuiskok’ bij u in de buurt is. 

Wilt u ook een 
maaltijdactiviteit 
organiseren?

U kunt hiervoor een bijdrage krijgen vanuit Samen is leuker. 
Onder deze noemer werkt Neder-Betuwe met inwoners en 
organisaties aan het voorkomen en verminderen van 
eenzaamheid. Ga voor meer informatie en het aanvraag-
formulier naar nederbetuwe.nl/subsidies. Of stuur een mail 
naar samenisleuker@nederbetuwe.nl.

Poolse lunch uit de Wereldkeuken in Ochten.

https://www.swanwelzijn.nl/tafeltje-dekje/
https://www.swanwelzijn.nl/tafeltje-dekje/
https://thuisgekookt.nl/
https://www.nederbetuwe.nl/subsidies/subsidie-verminderen-of-voorkomen-eenzaamheid-2022


Dat het soms moeilijk is om ‘door de bomen 
het bos te zien’ ondervond Ria* uit Kesteren. 
Het ging thuis niet goed met haar dochter 
die een licht verstandelijke beperking heeft. 
Om het gezin rust te geven, ging Ria op zoek 
naar hulp en een tijdelijke woonplek voor haar 
dochter. “Ik zat hoog in mijn emoties en wist 
niet waar ik het zoeken moest”, vertelt zij. Ria 
schakelde Helpende Handen in. Dit is een van 
de vier organisaties die cliëntondersteuning 
voor de gemeente uitvoeren. 

Luisterend oor
Samen met cliëntondersteuner Corine Rade-
maker ging Ria onder meer op zoek naar een 
geschikte woonvorm voor haar dochter. “Ik 
vond het alleen al heel fijn om een luisterend 
oor te hebben”, vertelt zij. “Wanneer er iemand 
is die begrip heeft voor je situatie ben je al een 
heel eind. Het vraagt heel veel van je wanneer 
je zoveel moet regelen. Er komt zoveel op je af.” 
Dit is herkenbaar voor cliëntondersteuner Co-
rine. “Wij hebben dat wiel al uitgevonden. We 
kennen de formulieren en weten precies welke 
informatie instanties vragen. Ik heb ook goed 
contact met de begeleiders van de gemeente. 
Mensen vinden het erg fijn als de cliëntonder-

steuner hierin met hen meedenkt of zo nodig 
iets overneemt.” 

Zelf doen
Corine laat haar cliënten wel zoveel mogelijk 
zelf doen. “Maar ik help uiteraard wel bij de 
aanvragen”, zegt zij. “En ik hou natuurlijk goed 
in de gaten of er geen vertraging ontstaat.  
Dan vraag ik of alles nog lukt. Ik zie dat het 
aanvragen van zorg veel met mensen doet.  
Zij zitten vaak in een verdrietige situatie.” Ook 
Ria vond het moeilijk om voor haar dochter  
een aanvraag te moeten doen via de Wet lang-
durige zorg. “Zo’n traject vraagt veel van je en 
de emoties liepen best hoog op”, zegt zij.“

Gesprekken
Ria is tevreden over de zorg die haar dochter 
heeft gekregen, maar was wel erg blij dat cliënt-
ondersteuner Corine met haar meeging naar 
gesprekken. Mensen die een hulpvraag hebben 
voelen zich vaak onzeker”, zegt Corine “Dan 
vragen ze zich af: verwoord ik mijn hulpvraag 
en situatie wel goed? Het is voor mensen heel 
prettig als ze een cliëntondersteuner mee 
kunnen nemen naar een gesprek. Samen hoor 
je meer.” Ria was erg blij met de manier waarop 

Corine haar verhaal overbracht bij de instan-
ties: “Zij verwoordde mijn hulpvraag en situatie 
beter dan ik op dat moment kon. In ons geval 
heeft dit een doorslaggevende rol gespeeld bij 
het krijgen van de juiste zorg.” 

Voor iedereen
Cliëntondersteuning is een gratis voorziening 
waar alle inwoners van Neder-Betuwe gebruik 
van kunnen maken. Ria voelt zich erg goed 
geholpen door haar cliëntondersteuner. “Ik kan 
het zeker aanbevelen”, zegt zij. “Dat mensen 
het lastig vinden om ondersteuning te vragen, 
kan ik mij goed voorstellen. Maar het is voor 
een goed doel. Ik vond de stap uiteindelijk niet 
zo heel groot.” Met Ria’s dochter gaat het weer 
goed. “Ze heeft structuur in haar leven gekre-
gen en hierdoor een omslag kunnen maken. Ik 
ben blij dat zij weer gelukkig is.”

*Om privacyredenen is Ria niet de echte naam 
van de geïnterviewde.
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Cliëntondersteuning: ‘meedenker’ en 
luisterend oor bij het aanvragen van hulp
Het aanvragen van bijvoorbeeld zorg, jeugdhulp, hulpmiddelen of huishoudelijke 
hulp bij de gemeente is voor de meeste mensen geen dagelijkse kost. Er komt veel 
bij kijken: de wens of vraag omschrijven, gesprekken voeren, formulieren invullen 
en soms een wirwar van wetten en regels uitpluizen. Wie hierbij hulp nodig heeft, 
kan terecht bij een cliëntondersteuner. Door onafhankelijk advies te geven en mee 
te denken helpt de cliëntondersteuner inwoners van Neder-Betuwe om samen een 
goede oplossing te vinden. 

Ga voor meer informatie over cliënt-
ondersteuning naar de website kern-
puntnederbetuwe/clientondersteuning. 
Hier vindt u meer informatie over wat de 
cliëntondersteuner precies voor u kan 
betekenen en over de vier organisaties 
waar u terecht kunt. We hebben ook een 
animatievideo gemaakt over cliënton-
dersteuning. Scan hiervoor de QR-code 
op uw telefoon of ga naar kernpuntne-
derbetuwe.nl/clientondersteuning. 

Meer weten
over cliënt-
ondersteuning? 

“Zo’n traject vraagt 
veel van je en de emoties 

liepen best hoog op.”

https://www.kernpuntnederbetuwe.nl/clientondersteuning
https://www.kernpuntnederbetuwe.nl/clientondersteuning
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	 •	Met	welke	verwachtingen	begon	u	2022?

“Ik begin altijd hoopvol aan een nieuw jaar. En 2022 begon ik met de hoop 
op een nieuw kabinet dat met nieuw elan de vele vraagstukken zou aan-
pakken. 2022 begon midden in een lock down en dat was niet de eerste. 
Je merkte aan alles: de mensen waren moe en droevig. Tegelijkertijd voel-
de je de steun die inwoners, organisaties en ondernemers elkaar gaven.  
Dat was fijn om te ervaren. Als burgemeester heb je dat nodig.”

	 •	Hoe	kijkt	u	terug	op	de	verkiezingen	voor	de	gemeente-
	 		raad	en	de	vorming	van	het	college	van	burgemeester
	 		en	wethouders?

“Het was een rustige campagne. Normaal zou ik gezegd hebben: ‘Maak 
het eens wat spannender!’. Voor nu vond ik het fijn. Ik breng graag mijn 
waardering over aan de politiek die goed aanvoelde dat belangrijkere  
zaken voorrang hadden: de pandemie en de lokale uitdagingen, de  
zorgen over de oorlog in Oekraïne en de opvang van de vluchtelingen.” 

“In die bijzondere situatie gingen de inwoners naar de stembus. Er waren 
wat kleine veranderingen tussen de partijen maar het was geen aard-
verschuiving. Niemand keek er echt vanop dat de coalitiepartijen samen 

verder gingen met dezelfde wethouders. De samenwerking binnen ons 
college is goed. Overigens breng ik álle partijen via de fractievoorzitters 
goed op de hoogte van wat er speelt.” 

	 •	De	politieke	omgangsvormen	verruwen.	Hoe	is	dat	in	
	 		onze	gemeente?

“Ik ben blij dat de omgangsvormen binnen onze politiek goed zijn.  

Natuurlijk, over en weer zijn er soms scherpe discussies en observa- 
ties. Dat hoort erbij. Het blijft politiek waarbij de verschillen zichtbaar  
moeten worden. Wat mij betreft mogen die verschillen in politieke  
opvattingen best wat steviger naar voren komen. Laat zien waar je  
voor staat, neem niet te snel gas terug! Uiteraard met respect voor de 
persoon.”

	 •	Het	afgelopen	jaar	had	u	als	burgemeester	onder	meer	
	 		te	maken	met	corona,	vluchtelingen	uit	Oekraïne	en	
	 		huisvesting	asielzoekers.	Wat	betekent	dit	voor	het	
	 		functioneren	van	de	gemeente?

“Samen met onze regionale partners zoals de GGD en Veiligheidsregio 

“Ik wil graag benaderbaar zijn 
en blijven”

Met 31 december 2022 in zicht vroegen wij aan onze burgemeester, Jan Kottelenberg, 

hoe hij terugkijkt op het bijna voorbije jaar. En wat zijn gedachten en wensen zijn voor het jaar 2023. 
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Gelderland-Zuid werken de veertien gemeenten in onze regio samen.  
Samen zetten we de koers uit en maken afspraken. Wij leren van elkaar 
en helpen elkaar. Een aantal problemen wordt ook voor ons opgelost 
terwijl we dat anders zelf hadden moeten doen. Door elkaar te helpen, 
vertillen we ons als gemeente niet aan zware opgaven als corona en de 
opvang van vluchtelingen.”  

	 •	Het	zijn	zware	opgaven	zegt	u.	Wat	betekent	dit	voor	u		
	 		als	burgemeester?

“Als burgemeester sta je meer in de schijnwerpers.  Met alle risico’s van 
dien. Je bent nu eenmaal het boegbeeld van het lokale bestuur. Vergeet 
niet dat wij vaak de besluiten van het Rijk en de provincie uitvoeren. 
En dat een burgemeester afhankelijk is van de samenwerking in de 
lokale politiek en de inzet van de inwoners. Ik zeg weleens: “Ik heb 
weinig macht maar wel de mogelijkheid om invloed uit te oefenen.”  

“Mijn rol is vooral inspireren en waar mogelijk ondersteunen. En soms 
durven kiezen als je denkt dat het nodig is. Ik doe dat altijd na goed 
overleg met de gemeenteraad. Dat voelt als een goede steun in de rug  
en daar prijs ik mij gelukkig mee.”

“De hulpvaardigheid in Neder-Betuwe is groot, dat weet ik. Maar toch 
was ik blij verrast door de manier waarop de Oekraïense vluchtelingen 
zijn opgevangen. Zoveel initiatieven, zoveel gastvrijheid in de gastgezin-
nen en de opvang van ruim 100 kinderen in twee weeshuizen. Wij kunnen 
trots zijn op onze inwoners, organisaties en ondernemers.” 

	 •	Is	de	gemeente	toegerust	voor	deze	taken?	

“Soms denk je weleens, waarmee zadelt het Rijk ons nu weer op? We 
zijn één overheid met de drie lagen van Rijk, provincie en gemeente. Wij 
staan als gemeente het dichtste bij de inwoners en handelen graag. Maar 
dan moet je van de hogere overheden wel de ruimte krijgen en het geld 
ontvangen dat daarbij hoort. Dat is lang niet altijd zo. Doorgaans hebben 

we gelukkig de houding: het komt op ons pad en laten we het gewoon 
doen.”

 “Het vraagt wel steeds meer energie, kwaliteit en flexibiliteit van ons als 
gemeente. Je ziet ook vaker dat er twee stromingen tegen elkaar in gaan. 
Aan de ene kant de roep dat de overheid het niet goed doet en dat er 
weinig vertrouwen is. Aan de andere kant is er die verwachting dat de 
overheid meer zaken moet oplossen. In dat spanningsveld doen wij zo 
goed mogelijk ons werk.”

	 •	Welke	ontwikkelingen	en	gebeurtenissen	in	2022	in
	 		Neder-Betuwe	zijn	u	vooral	bijgebleven?

“De vrijheid die in het voorjaar terugkwam. Na twee coronajaren zag je 
de inhaalslag door inwoners en verenigingen.  De beperkingen leken 
vergeten. Mensen pakten het leven weer op. Dat vond ik bijzonder om 
mee te maken.”

“Tegelijkertijd was en is er de oorlog in Oekraïne die je in ons midden 
voelt en die z’n weerslag heeft op iedereen. Met daarbij de vraagstukken 
rond energie, het klimaat, de zoektocht naar een betaalbaar huis. Dan 
maak ik me wel zorgen. Je moet niet overal een crisis van maken maar je 
ziet de tweedeling: mensen die het goed hebben en met wie het steeds 
beter gaat. En mensen die het bijna of helemaal niet redden.” 

	 •	Wat	is	volgens	u	op	dit	moment	de	kern	van	het	
	 		burgemeesterschap?

“Een verbinder zijn. Ik merk dat het steeds belangrijker is om een schakel 
te zijn tussen de mensen in onze gemeente. Om te luisteren naar wat de 
inwoners bezighoudt. Daardoor kan ik met hen meeleven en waar nodig 
moed inspreken. We spreken tegenwoordig niet meer over een burge-
meester als burgervader. Maar dat woord roept wel de sfeer op die ik 
bedoel. Er zijn voor de inwoners van onze gemeente.” 

“In de eerste maanden van 2023 ga ik, samen met de collegeleden, weer 
een ronde maken langs de dorpen. Zes avonden: voor elk dorp één. Ik 
hoop dat mensen naar mij toe komen en vertellen wat hen bezighoudt. 
Ik wil graag benaderbaar zijn en blijven. We kunnen niet meteen alles 
oplossen, maar we kunnen wel luisteren en raad geven over waar je het 
beste terecht kunt voor een mogelijke oplossing.”

	 •	Wat	verwacht	u	van	de	inwoners	van	Neder-Betuwe?

“Ik vind dat er veel goeds gebeurt en daar heb ik veel respect en waar-
dering voor. Laten we die houding vooral vasthouden.  Kijk om je heen, 
kan iedereen meedoen? Help zo nodig en waar mogelijk. Op die manier 
kun je je rol als inwoner goed invullen. Volgens mij het best denkbare 
voornemen voor 2023.”

	 •	Komend	voorjaar	zit	uw	termijn	van	zes	jaar	erop.	
	 		Hebt	u	al	nagedacht	over	een	vervolg?

“Graag zou ik nog een aantal jaren burgemeester blijven want burge-
meester zijn van Neder-Betuwe is een prachtbaan! Het gesprek hier-
over is gaande. Ik wacht op de uitkomst. 

	 •	Wat	wenst	u	de	inwoners	toe?	Voor	de	feestdagen?	
	 		Voor	het	nieuwe	jaar?

“December is traditiegetrouw een tijd van rust, gezelligheid en licht.
In de hectische tijden waarin wij leven hebben wij dit meer dan ooit 
nodig. Heb het goed met elkaar. Rust uit. Ga andere, leuke dingen 
doen. Zorg dat je weer energie hebt om het nieuwe jaar in te gaan.” 

“Tot slot: zorg dat je samen met je naasten het goede wil doen. Het  
goede in elkaar te zoeken. Ik doe dat graag samen met mijn vrouw  
Marijke. En in mijn werk samen met de inwoners van Neder-Betuwe. 
Ik voel me bevoorrecht. Vol vertrouwen ga ik dan ook op 1 januari 
2023 het nieuwe jaar in. We gaan samen verder.”

“Zorg ervoor dat je gemotiveerd 
bent om samen met je naasten 

het goede te doen. 
Ik doe dat graag samen met 

mijn vrouw Marijke. En in mijn 
werk samen met de inwoners 

van Neder-Betuwe.”
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Tijdens het ontspannen bezoek in Pepowo 
van burgemeester Kottelenberg en de wet-
houders Herma van Dijkhuizen en Nees van 
Wolfswinkel werd gememoreerd hoe bijzon-
der de samenwerking is geweest.

Veel zaken gedeeld
In de afgelopen 35 jaar is veel met elkaar 
gedeeld. Goederen en kennis. Op het gebied 
van landbouw, boomteelt en natuurbeheer. 
Ervaringen werden uitgewisseld over de 
omgang met en de zorg voor ouderen. Over 
het onderwijs aan de kinderen. Burgemeester 
Kottelenberg in zijn toespraak: “We werden 
er aan beide zijden veel wijzer van! Met 
bewondering zagen wij ook dat u met weinig 
middelen veel wist te doen. Wat was dat voor 
ons leerzaam en iets om na te volgen. Dit alles 
zorgde voor die speciale band tussen ons.” 

Enorme inzet inwoners
De collegeleden werden rondgeleid in Pepowo 
en spraken via tolk Marysia Verwoert-Stojec 
uit Opheusden met inwoners en onderne-
mers. Het was indrukwekkend om te zien hoe 
de gemeente bloeit. Beide burgemeesters 
roemden de fantastische inzet van de 

inwoners van Pepowo en Neder-Betuwe bij 
de samenwerking en het onderhouden van 
de contacten. Het was en is een prachtig 
voorbeeld van burgerparticipatie. 35 jaar 
geleden legden zij de basis, onderhielden zij 
de contacten. De stedenband heeft zichzelf 
bewezen!

Geschiedenis geschreven 
Jan Kottelenberg: “Wij staan in een lange 
traditie, want de contacten tussen Polen 
en Nederland bestaan al heel lang. Samen 
hebben ook wij geschiedenis geschreven. 
Onze mensen en volgende generaties zullen 
op hun eigen manier vormgeven aan onze 
vriendschap. In Neder-Betuwe weten we 

dat er soms zomaar een stekje omhoog kan 
komen waaruit een mooie boom of plant 
groeit. De weg naar Pepowo, de weg naar 
Neder-Betuwe, die is nu volop bekend. Wij 
verliezen elkaar niet uit het oog of uit het hart. 
Wanneer u naar Neder-Betuwe komt, bent u 
altijd welkom op de koffie.”

35 jaar stedenband Pepowo-
Neder-Betuwe heeft zich bewezen!

“Onze banden zijn de kinderschoenen ontgroeid. We zijn volwassen geworden. Onze inwoners vinden hun eigen weg.” 

Met deze woorden onderstreepte burgemeester Jan Kottelenberg op vrijdag 25 november het mooie resultaat in de 

afgelopen 35 jaar bij het formele slot van de stedenband tussen het Poolse Pepowo en Neder-Betuwe.

Ontvangst bij het gemeentehuis van Pepowo

De burgemeesters van Pepowo en 
Neder-Betuwe

Ontmoeting met inwoners

Het gedenkteken in Pepowo van mevrouw Liefhebber-Kowalczyk werd ook bezocht. Tante Martha 
- zoals velen haar noemen - woonde in Dodewaard en ligt er ook begraven. Zij sprak de Poolse 
taal, kende de cultuur en was jarenlang een onmisbare schakel in de stedenband.
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Op 5 november 2022 werd op de begraafplaats aan de Kalkestraat in Dodewaard de gedenkboom 
voor stil geboren kinderen in gebruik genomen. Margreet en Herman Willemsen - Scheurwater 

hebben het eerste blad met inscriptie aan een tak van de boom bevestigd.  

Woorden en muziek gaven tijdens de bijeenkomst uiting aan de 
gevoelens van ouders die, langer of korter geleden, uitkeken naar nieuw 
leven maar hun droom veranderd zagen in verdriet. Er was veel dank-
baarheid dat er nu een rustpunt is om een geliefd kindje ook zichtbaar 
te herdenken. Citaat uit een van de toespraken: “Hier kun je de naam 
uitspreken van het stil geboren kind. In je hart. Een naam getekend op 
een boomblad. Noem ze. Bevestig hun bestaan. Bevestig steeds weer 
dat ze in jullie harten leven. Gedenk ze tot in lengte van je dagen.”

Informatie over het bestellen van een boomblaadje, de kosten en 
meer, is te vinden op de website van Stichting Stille Geboortes, 
www.stichtingstillegeboortes.nl.

De gedenkbomen staan op de gemeentelijke begraafplaatsen: 
• Dodewaard aan de Kalkestraat 4c
• Ochten aan de Hoef 1a
• Opheusden aan de Markstraat 5

Op deze begraafplaatsen ligt naast de gedenkboom een foetushof waar 
stil geboren kinderen begraven kunnen worden.

Gedenkbomen voor stil geboren kinderen

Wet open overheid (Woo)

Wat doen we nu al?

Wat komt er nog?

Als gemeente moeten we open zijn over hoe wij beslissingen nemen die gevolgen hebben voor u en
de plek waar u woont. Dit is geregeld in de Wet open overheid (Woo). Deze wet moedigt
overheidsorganisaties aan om openbare informatie voor iedereen beschikbaar te maken. Daar maken
we in Neder-Betuwe serieus werk van.

 

Veel informatie over en van de gemeente is al openbaar toegankelijk, bijvoorbeeld: 

De komende jaren werken we naar nog meer openheid toe. Alle informatie van en over onze
gemeente verhuizen we stap voor stap naar één landelijke website met informatie over alle
Nederlandse overheidsorganisaties. Dit doen we heel zorgvuldig.

RegelsVergaderstukkenOrganisatiegegevens

De gegevens en
besluitenlijsten van
het college zijn te
vinden op
nederbetuwe.nl

De vergaderstukken
van de gemeente-
raad zijn te vinden op
nederbetuwe.
notubiz.nl

Op overheid.nl zijn
alle vergunningen en
beleidsregels te
vinden.

Meer weten? Kijk op nederbetuwe.nl/woo

Klachten Afspraken Onderzoeken

Organisatiegegevens                                    
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Vergaderstukken
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Wat komt er nog?
De komende jaren werken we naar nog meer openheid toe. 
Alle informatie van en over onze gemeente verhuizen we 
stap voor stap naar één landelijke website met informatie 
over alle Nederlandse overheidsorganisaties. Dit doen we 
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Wat doen we nu al?
Veel informatie over en van de gemeente is al openbaar toegankelijk, bijvoorbeeld:

Meer weten? Kijk op nederbetuwe.nl/woo

https://www.nederbetuwe.nl/bestuur-en-organisatie/college-van-bw
https://nederbetuwe.notubiz.nl/
https://www.overheid.nl/
https://www.nederbetuwe.nl/bestuur-en-organisatie/wet-open-overheid-woo
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Het begin
November 2014 werden de eerste gesprekken 
gevoerd over een bedrijventerrein rond de nieuw 
aan te leggen rotonde aan de Dodewaardsestraat 
bij de ingang van Opheusden. Regio Rivierenland, 
Greenport Gelderland, Laanboompact, Tree Cen-
tre Opheusden (TCO), gemeente Neder-Betuwe, 
provincie Gelderland gingen samen aan de slag 
om het Agro Business Centre (ABC) te realiseren. 
Een bedrijventerrein waar aan de laanboomteelt 
verbonden bedrijven zich kunnen vestigen en  
van elkaar kunnen profiteren. Er werd toen al  
gesproken over een ‘Laanboomgebouw’ als cen-
trum van het bedrijventerrein en plek voor onder 
meer ontmoeting, kennis delen en samenwerking 
in de laanboomsector. Dit werd later het Laan-
boomhuis. 

Laanboomhuis Opheusden

Groen licht
In december 2018 ondertekenden gemeente 
Neder-Betuwe en Tree Centre Opheusden een 
uitvoeringsovereenkomst. Deze overeenkomst 
was een voorwaarde voor het verstrekken van 
een subsidie van provincie Gelderland voor de 
bouw van het Laanboomhuis. Ook de gemeente 
stelde het opstellen van deze overeenkomst als 
voorwaarde voor het verlenen van een financiële 
bijdrage voor het in stand houden, exploiteren, 
verhuren, beheren en onderhouden van het 
Laanboomhuis. In februari 2019 werd de start 
van de planvorming van het Laanboomhuis 
gemarkeerd met de onthulling van het bouwbord 
door gedeputeerde Peter Drenth van provincie 
Gelderland. 



Bouwen
In de zomer van 2020 werd de fundering voor  
het Laanboomhuis gelegd. Aannemer Jan Timmer 
begon met de bouw van het Laanboomhuis dat 
is ontworpen door Bureau Huibers. Als snel stond 
het ‘geraamte’ van het Laanboomhuis en vestig-
den zich steeds meer bedrijven op het Agro Busi-
ness Centre. In april 2021 werd het Laanboomhuis 
opgeleverd en nam voorzitter Goos Cardol van 
Tree Centre Opheusden de sleutel in ontvangst. 
Door corona werd de officiële opening uitgesteld, 
maar het Laanboomhuis werd, toen het weer kon, 
meteen goed gebruikt. Zo ging er bijvoorbeeld 
vorig jaar september de boomteeltopleiding  
van Yuverta (voorheen Helicon) van start en hiel-
den bedrijven en verenigingen uit de laanboom-
sector meteen een aantal bijeenkomsten in het 
Laanboomhuis.
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Bekijk ook de video waarin
verschillende betrokkenen 
vertellen wat het Laanboomhuis 
voor hen betekent. 

Opening
Op vrijdag 9 september is het Laanboomhuis 
officieel geopend. Landbouwgedeputeerde van 
provincie Gelderland Peter Drenth, Goos Cardol 
van boomkwekerijvereniging Tree Centre Opheus-
den en burgemeester Jan Kottelenberg (op de foto 
van links naar rechts) gingen in gesprek over het 
belang van het Laanboomhuis voor de laanboom-
sector in Neder-Betuwe. Tijdens de feestelijke 
opening werd ook bekend dat het bedrijventerrein 
voortaan Tree Valley Business Centre heet. Om de 
opening van het Laanboomhuis te vieren, zetten 
de bedrijven eromheen hun deuren open en ver-
welkomden op 9 en 10 september meer dan 5.000 
bezoekers. 
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Het gaat om het gebied Willemspolder tussen 
Echteld en IJzendoorn dat 12 kilometer lang 
is en buitendijks ligt langs de Waal. “Het is 
de grootste bestemmingsplanwijziging uit de 
geschiedenis van onze gemeente”, vertelt wet-
houder Nees van Wolfswinkel. “Dat zegt wel 
wat. Het eerste deel ligt tussen de Nieuweweg 
in IJzendoorn en 500 meter voor de Prins 
Willem-Alexanderbrug. In een later stadium 
volgt mogelijk het tweede deel, vanaf de brug 
bij Echteld tot aan het Amsterdam-Rijnkanaal.” 
Op 29 september stemde de gemeenteraad in 
met wijziging van het bestemmingsplan over 
fase 1. 

Kleinschalige recreatie
“De Willemspolder is ooit door inpoldering  
en de aanleg van dijken en kades gewonnen 
op de rivier”, vertelt de wethouder. “Decen-
nialang zijn de gronden alleen gebruikt  
voor veeteelt. Nu de veestapels zijn ver-
dwenen, is het moment aangebroken om 

de polder een nieuwe bestemming te geven. 
Het is de bedoeling dat er de komende 
tien jaar een waterrijk gebied komt waar 
mensen kunnen genieten van de natuur 
die er al is, maar ook van nieuwe aanplant. 
Zo bewaren we de Betuwse uiterwaarden 
voor het nageslacht.” 

Door de vernieuwde Willemspolder lopen 
straks struinroutes en Klompenpaden.  
En als het even kan komen er rustpunten, 
visstekken, vogel-observatiehutten en een 
kabelpontje over de geul. De oevers zijn  
maar beperkt toegankelijk. De parkeermo-
gelijkheden worden uitgebreid. Sowieso  
bij het Gerrit van Riemsdijkhuis, het nieuwe 
dorpshuis van IJzendoorn. 

Provincie Gelderland
Van Wolfswinkel: “Het overleg met alle  
partijen was onder leiding van provincie  
Gelderland en verliep goed. Bij dit plan  

profiteren we van de zogenoemde meekoppel- 
kansen: tegelijkertijd ook ander werk uitvoeren. 
Want de dijkversterking langs de Waal over 
een lengte van 20 kilometer loopt parallel.  
Dat werkt sneller en efficiënter en er is maar 
één keer overlast voor de omwonenden.”

Hoogwaterveiligheid
Veiligheid bij hoogwater is een belangrijk 
onderdeel van het project. Net zoals de 
zeespiegel stijgt ook het waterpeil van de 
rivieren door de klimaatverandering. Met 
hoogwater vormt de geul in de Willemspolder 
een berging en over de zomerkaden stroomt 
rivierwater door een deel van de polder. Dat 
is goed voor de ontwikkeling van flora en 
fauna. Het gebied met de zomerkaden blijft bij 
lage waterstand beschikbaar voor agrarisch 
gebruik. In de natuurzones kunnen dieren 
grazen, zodat de bosschages niet te wild wor-
den. Dat zou de doorstroming bij hoogwater 
belemmeren.

De toekomstplannen voor de
uiterwaarden langs de Waal
‘Denkend aan Holland zie ik breede* rivieren traag door oneindig laagland gaan.’ Bij deze bekende 

dichtregels van Hendrik Marsman uit 1936 denk je automatisch ook aan de prachtige uiterwaarden langs 
onze rivieren in Neder-Betuwe. Die karakteristieke uiterwaarden langs de Waal zoals Marsman die kende, 

gaan binnenkort op de schop. De agrarische functie wordt minder en er komt meer ruimte voor 
kleinschalige recreatie en nieuwe natuur. Een prachtig visitekaartje voor het Neder-Betuwse landschap.

* in 1936 was de spelling ‘breede’ in plaats van brede
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“Het is de grootste bestemmingsplanwijziging 
uit de geschiedenis van onze gemeente.”

Grondstoffenwinning
Er vindt ontgronding plaats van een deel van 
de Willemspolder. Van Wolfswinkel: “Essentieel 
voor bouwend Nederland dat schreeuwt om 
grondstoffen voor de woningbouw en voor 
de geplande dijkversterkingen. Het is dus een 
positieve ontwikkeling: we onttrekken bouw-
stoffen aan de natuur en zorgen voor nieuwe 
natuur die ook geschikt is voor recreatieve 
doeleinden op kleine schaal.”  
De wethouder geeft aan dat de gemeente 
samen met diverse partners zorgvuldig met dit 
plan omgaat. “De gemeenteraad benadrukte 
dat er bijzondere aandacht moet zijn voor 
zaken als geluidsoverlast, kwelwater (het zo- 
genoemde piping). Wij letten daar goed op. 
Gelukkig is er ook de toezegging van Water-
schap Rivierenland voor een schade- en  

klachtenloket. Inwoners kunnen daar ook 
terecht met vragen voor de geplande dijk- 
versterking langs de Waal.” 

Veerhaven Ochten
In de afgelopen jaren zijn met betrokkenheid 
van inwoners ook plannen ontwikkeld voor de 
uiterwaarden rond de Veerhaven bij Ochten 
met aandacht voor natuur en recreatie en de 
haven zelf. Dit doet de gemeente samen met 
provincie Gelderland, Waterschap Rivierenland 
en Rijkswaterstaat. Ook deze plannen zijn 
opgedeeld in twee fasen.

Toeristisch overstappunt
Wethouder Herma van Dijkhuizen “In de  
eerste fase komt er een toeristisch over- 
stappunt (TOP) met parkeerplaatsen, een  

natuurtribune rondom de speelvelden en  
wandel- en struinroutes. De havenfunctie  
komt terug met een aanlegsteiger voor bij-
voorbeeld kleinere rondvaartboten. De loswal 
blijft ook bereikbaar. Vanaf die plek kunnen 
inwoners en recreanten de Waal van dichtbij 
beleven.”

Biodiversiteit
Het is ook de bedoeling om een watergeul  
aan te leggen met meer ruimte voor de  
vissen, de ganzen en andere vogels om zo  
de biodiversiteit te vergroten. Hiervoor is  
een definitief ontwerp opgesteld. In 2023 
neemt de provincie een besluit over het 
definitieve plan. De uitvoering van de werk-
zaamheden is zoveel mogelijk gekoppeld  
aan de planning van de dijkversterking. 

Private initiatieven
De tweede fase van de gebiedsontwikkeling 
van de Veerhaven Ochten biedt mogelijk- 
heden voor private initiatieven. Denk aan  
een informatie- en waterbelevingscentrum,  
horeca en mogelijkheden voor kleinschalige 
dag- en verblijfsrecreatie. De gemeente staat 
hiervoor aan de lat. Vanaf volgend jaar gaat  
de ontwikkeling van de plannen voor dit 
gebied van start.

De uiterwaarden, bij uitstek een gebied om te 
wandelen en van de natuur te genieten. Met 
op de achtergrond de rivier ‘die traag door het 
oneindige laagland gaat.’



“Het geld is van de inwoners, niet van de ge-
meente zelf. Daarom willen we alleen geld uit-
geven als het nodig is om onze maatschappelijke 
doelen te halen. We verdelen het geld, de inkom-
sten en de uitgaven, in potjes. Zo houden we 
overzicht en kunnen we zien of we het geld op 
een goede manier besteden.”

Wat zijn uw doelen en idealen?
“Samen met de burgemeester en mijn collega- 
wethouders wil ik ervoor zorgen dat het voor 
iedereen in deze gemeente goed wonen, werken 
en leven is. Gezinnen met kinderen hebben 
een speciale plek in mijn hart. Kinderen kunnen 
niets doen aan een oorlog in Oekraïne, gierende 
inflatie of een wooncrisis. Het zou mooi zijn als 
iedereen een goed en rustig leven heeft. Dat lukt 
nooit helemaal, maar we doen er wel ons best 
voor. Ook voor volgende generaties moet de 
begroting in evenwicht zijn. Als wij teveel geld 
uitgeven betalen zij in de toekomst de rekening.”

Wat doet de gemeente voor haar jongste 
inwoners?
“Als gemeente doen we veel voor deze groep.  
We zorgen voorspeelplekken en geven bijvoor-
beeld subsidie aan de bibliotheek. We werken  
veel met maatschappelijke partners, zoals  
zorgorganisaties en scholen, om te zorgen dat 
kinderen die een steun in de rug nodig hebben 
dat ook krijgen. Specifiek in deze begroting 

maken we geld vrij voor aanbod om de weer-
baarheid van gezinnen te versterken. Daar- 
naast investeren we in extra uren voor school- 
maatschappelijk werkers. Zij voeren bij proble-
men gesprekken met leerlingen en hun ouders 
op scholen. Een proef voor een ontmoetingsplek 
voor jongeren verlengen we met een jaar.”

Kan de gemeente zelf beslissen waar het 
geld naartoe gaat?
“Het grootste deel van het geld is om de wette- 
lijke taken uit te voeren. Ongeveer een derde deel 
gaat bijvoorbeeld naar de Wet maatschappelijke 
ondersteuning en Jeugdzorg, de grootste pot.  
Het Rijk legt wettelijke taken steeds vaker neer 
bij de gemeente, omdat wij het dichtst bij onze 
inwoners staan. Uiteindelijk is maar een klein 
deel van de begroting echt lokaal in te vullen.”

Beslist u over dat deel zelf waar we het 
geld aan uitgeven?
“Het college voert uit wat de gemeenteraad  
heeft besloten. De gemeenteraad heeft budget-
recht. Dat betekent dat de raad financiële mid-
delen beschikbaar stelt om het werk te doen. De 
gemeenteraad heeft de begroting vastgesteld. 
We hadden als college voorgesteld om de 
Onroerendzaakbelasting (OZB) met 3 procent 
te verhogen. Dat is minder dan de inflatie, die nu 
heel hoog is. De raad heeft besloten dat ze geen 
verhoging van de OZB wil voor komend jaar. De 
OZB blijft dus gelijk.”

U heeft het over mooie plannen en het 
gaat over veel geld. Zijn er ook financiële 
risico’s?
“Uiteraard zijn er altijd risico’s. Wij proberen die 
zo goed als mogelijk in beeld te hebben. In de 
begroting hebben wij bijvoorbeeld rekening ge-

houden met de fors stijgende rente. We hebben 
voldoende buffers ingebouwd om zulke tegenval-
lers op te vangen.”

Er staat in de begroting dat de gemeente 
gezonde leefstijl wil bevorderen. Wat doet 
u zelf om gezond te blijven, zowel fysiek 
als mentaal?
“Ik ben geen fanatiek sporter, maar ik wandel 
graag. Met mijn vrouw loop ik meerdere keren 
per week de leukste wandelroutes. Hier in 
Neder-Betuwe, maar ook in dorpen in de buurt. 
Klompenpaden, struinpaden en wandelroutes 
zijn hier erg geschikt voor.

Voor mijn mentale welzijn vind ik het belangrijk 
om naast mijn werk in het weekend ook rust te 
nemen. Vooral op zondag ben ik helemaal niet 
met mijn werk bezig. Ik ga dan twee keer naar de 
kerk. Wat ik als heel waardevol ervaar. Doorde-
weeks ben ik met heel veel verschillende thema’s 
bezig en moet ik veel keuzes maken. Dan is 
het fijn om daar een dag in de week iets meer 
afstand van te nemen.”
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Huisvesting van scholen
“We hebben geld vrijgemaakt om een aantal 
scholen te vernieuwen en waar nodig uit te  
breiden. Pantarijn is als eerste aan de beurt.  
Ik hoop dat komende zomer de eerste heipalen 
de grond ingaan. Voor andere scholen, zoals 
een reformatorische basisschool in Kesteren, 
de nieuwbouw van De Hien en De Bellefleur 
in Dodewaard reserveren we alvast geld in de 
begroting voor 2023 en de jaren daarna. De  
voorbereidingen voor bouw van deze scholen  
zijn in volle gang.”

Nieuwbouwwoningen
“Onze gemeente heeft de ambitie om 1400  

nieuwe woningen te bouwen. Om dit allemaal  
te realiseren moet er veel werk worden verzet.  
Er komt veel meer bij kijken dan alleen het 
bouwen van de woningen. We moeten bestem-
mingsplannen aanpassen. Ook moeten we 
riolering, groen, wegen en andere faciliteiten  
aanleggen. Kortom: er zijn meer mensen nodig 
om de dienstverlening van de gemeente in en 
buiten het gemeentehuis zo goed mogelijk te 
houden.”

“Er komt eindelijk een nieuw centrumplan voor 
Ochten. Ook daar is geld voor gereserveerd.  
Het Dokter M. van Drielplein wordt aangepakt. 
Zo krijgt Ochten een aantrekkelijk centrum  

om te winkelen en de boodschappen te halen.”

Duurzaamheid
“Prijzen voor bijvoorbeeld energie zijn hoog.  
We hebben 3 miljoen euro apart gezet om  
onze inwoners met kennis en geld te helpen  
bij het verduurzamen van hun huis. Op het  
gebied van kennis gaan zogenoemde energie-
fixers aan de slag. Zij geven advies aan onze 
inwoners om de goede isolatiemaatregelen te  
nemen. Er komt geld om ervoor te zorgen dat 
ook mensen met een kleine portemonnee  
kunnen investeren in het energiezuiniger maken 
van hun huis. Goed voor het klimaat en de 
huishoudportemonnee.”

Hoopvolle begroting in moeilijke tijden

Wat gaan de inwoners van Neder-Betuwe merken van deze begroting?

De begroting 2023 is op 10 november door de gemeenteraad vastgesteld. Het is een 
overzicht van de inkomsten en uitgaven voor het komende jaar en heeft als titel: Ruimte 
voor ambitie. In dit document staat wat we in onze gemeentekas hebben, wat we van 
plan zijn om uit te geven en wat we graag opzij zetten voor later. Een begroting lezen 
en begrijpen is best ingewikkeld. Daarom spraken we met wethouder Marien Klein die 
Financiën in zijn portefeuille heeft en goed kan uitleggen waar het om gaat.

“Het geld is van de 
inwoners van 

Neder-Betuwe, niet van 
de gemeente zelf.”

“De raad heeft besloten  
dat ze geen verhoging van  

de OZB wil voor volgend jaar. 
De OZB blijft dus gelijk.”
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INZET EIGEN VERMOGEN EN MIDDELEN OM 
VOORZIENINGEN OP PEIL TE HOUDEN

€ 5,15 miljoen € 3,37 miljoen

€ 47.222.714 € 11.134.234

Stortingen (+) en onttrekkingen (-) 
in eigen vermogen

Bedrijfsvoering en voorzieningen 

Inkomsten Uitgaven

PROGRAMMA’S 

Bestuur en dienstverlening

Openbare orde en veiligheid

Fysieke leefomgeving

Economie

Wmo, Jeugdzorg en Participatiewet

Onderwijs, sport en welzijn

Begroting 2023 - inkomsten en uitgaven

1

2

3

4

5

6

Financiën
INKOMSTEN (in miljoenen euro’s)

€ 4,5 € 13,4 € 71,7€ 12,8

Rijksbijdrage buiten 
het gemeentefonds, 

met name Buig

+ + + =
Lokale heffingen Overige inkomsten, 

met name grondexploitaties 
en inzet vermogen

Totale inkomsten 
voor 2023 begroot:

€ 71,7 miljoen

€ 41

Algemene uitkering
gemeentefonds

OZB
5,7 miljoen

Rioolheffing
2,4 miljoen

Afvalstoffenheffing
2,9 miljoen

Overige belastingen/leges
1,8 miljoen€

Lokale heffingen

€ 351.425 € 2.960.181

€ 73.563 € 2.553.285

€ 10.424.514 € 18.631.276

€ 2.128.298 € 2.464.069

€ 4.713.377 € 24.209.729

€ 1.734.930 € 6.074.618

Inkomsten Uitgaven

Ga voor de volledige Begroting 2023 naar: https://nederbetuwe.pcportal.nl/



Volleybalteam genoot in de Betuwe

Het WK Volleybal Vrouwen werd van 23 sep-
tember tot en met 15 oktober gehouden in Ne-
derland en Polen. De Nederlandse wedstrijden 
werden in Arnhem, Rotterdam en Apeldoorn 
(waar ook de finale was) gehouden. De 24 
landenteams verbleven tijdens het wereldkam-
pioenschap in Gelderse steden en dorpen.

Fruitparkhotel
“Voor Neder-Betuwe en Buren was het een 
uitgelezen kans om zich met dit internationale 
sporttoernooi te profileren”, blikt Joris terug. 
“Gemeentesecretaris Gerrit Stam is actief 
binnen de volleybalwereld. Hij heeft zich inge-
spannen voor aanmelding van Neder-Betuwe 
en Buren als gastgemeenten en gelobbyd voor 
de komst van het Italiaanse team. Het verblijf 
van dit team in het Fruithotel in Ochten tijdens 
de eerste weken van het toernooi is naar ieders 
grote tevredenheid verlopen.” De organisatie 
van het WK werd betaald door de ‘Fédération 
Internationale de Volleyball, de Nederlandse 
Volleybalbond en provincie Gelderland.
“In eerste instantie zouden alle trainingen 
plaatsvinden in Wijchen”, vertelt Joris. “Uitein-
delijk kregen we het voor elkaar om de ploeg 
ook bij Healthclub Juliën in Lienden te laten 
trainen. Het Italiaanse team bleef twee weken 
in het Fruitparkhotel in Ochten. Daarna vertrok 
het gezelschap naar Rotterdam.”

Praktische zaken
Als lokaal aanspreekpunt moest Joris veel 
praktische zaken regelen voor de Italiaanse 
volleybalsters. Daarnaast was hij back-up  
voor Peter de Jong, de teambegeleider.  
Peter heeft hier veel ervaring mee en het 

begeleiden van het Italiaanse team was aan 
hem wel toevertrouwd. “In het verleden was ik 
districtbestuurder bij de Koninklijke Nederland-
se Voetbalbond (KNVB) en vrijwillig teambege-
leider”, vertelt hij. “In die rol heb ik wel honderd 
voetbalteams begeleid. Ik had meteen een klik 
met Joris voor de samenwerking tijdens het 
WK Volleybal.”

Moederkloek
Peter waakte als een moederkloek over de 
25-koppige Italiaanse delegatie, waaronder 14 
speelsters plus de technische en medische 

staf: “Ik was continu in hun buurt, bewaakte 
het schema, begeleidde de ploeg naar  
trainingen en wedstrijden, legde contacten  
en regelde van alles. Het Italiaanse team gaf 
een clinic in Dodewaard, deed baltrainingen  
in Wijchen en krachttrainingen en fitness  
bij Juliën. We hadden elke dag een druk  
programma, want er was twee keer per dag 
een training en ’s avonds een wedstrijd.”

Maat 46
Natuurlijk bleef er ook vrije tijd over. Joris en 
Peter kunnen hier leuke verhalen over vertellen. 
“Floor Peters en zijn team van het Fruitpark- 
hotel zorgden uitstekend voor de volleybal-
sters”, zegt Peter. “Ook de, vaak gezonde, maal-
tijden waren uit de kunst. Maar als rasechte 
Italianen reageerden ze kritisch op de pasta. 
Dus toen gingen de dames samen koken. En 
lekker en gezellig dat het was! De Italiaanse 
eetcultuur heeft een belangrijk sociaal aspect.”
Joris: “De sterspeler dacht dat ze een afspraak 
bij een manicure had gemaakt. Die bleek bij 
aankomst niet thuis te zijn. Toen gingen we 
maar winkelen. In Kesteren gingen we onder 
meer naar de supermarkt, dus de lokale mid-
denstand heeft ook geprofiteerd. Een andere 
volleybalster wilde nieuwe schoenen kopen. Ze 
had maat 46, dus het was een hele uitdaging 
om die te vinden! “

Italiaanse flair
Regerend Europees kampioen Italië stond 
op de derde plaats in het klassement en was 
daarom favoriet voor de titel. Uiteindelijk 
werd Servië wereldkampioen. “De Italiaanse 
volleybalsters zijn allemaal indrukwekkende 
meiden met een heel warm karakter en typisch 
Italiaanse flair”, zegt Peter. “Ze genoten volop 
van alle zorg en aandacht. Alles was top, niks 
dan complimenten en lof. Er was veel respect 
over en weer. Het grootste compliment dat ik 
kreeg was dat ze vroegen of ik hen ook tijdens 
het vervolg van het kampioenschap wilde 
begeleiden. Maar dat kon helaas niet.”

De touringcar bracht de ploeg op 3 oktober 
naar speelstad Rotterdam. Het afscheid was 
emotioneel volgens Joris en Peter “Bij het 
vertrek vloeiden er tranen. Maar de Italiaanse 
volleybalmeiden komen zeker terug op vakan-
tie naar de Betuwe. Ze vinden de omgeving zo 
ontzettend mooi!”
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De komst van het Italiaanse team naar Neder-Betuwe tijdens het WK Volleybal 
Vrouwen zorgde voor verbroedering en verzustering. De boomlange Italiaanse profs 
waardeerden de ontvangst, het verblijf en de trainingsfaciliteiten enorm. Joris Maier 
(coördinator buurtsportcoaches) en Peter de Jong (barvrijwilliger en secretaris van 
Ons Dorpshuis in Kesteren) begeleidden het Italiaanse team.

“De Italiaanse volleybalsters 
zijn allemaal indrukwekkende 
meiden met een heel warm 

karakter en typisch 
Italiaanse flair.”



1 euro voor een kerstboom op 7 januari

Kinderen kunnen op zaterdag 7 januari kerstbomen inleveren. Elke boom 
levert 1 euro op. Aannemers die voor de gemeente en Avri verschillende 
werkzaamheden uitvoeren, nemen de bomen in en versnipperen ze. 
Die snippers gebruiken we weer. Kinderen moeten de bomen zelf 
inleveren. 

Dat kan op de volgende plekken:
• Ochten:  Dokter M. van Drielplein - firma Pauw uit Dodewaard
• Kesteren:  Ons Dorpshuis - Avri
• Opheusden:  plein bij gemeentehuis - Avri
• Dodewaard:  Dorpsplein - Van de Bijl & Heierman uit Opheusden

Vuurwerk

Vuurwerk afsteken mag op 31 december vanaf 18.00 
uur tot 1 januari 02.00 uur. Wie zich daar niet aan houdt, 
riskeert een boete of een HALT-straf.

Wees alsjeblieft voorzichtig met vuurwerk. Koop alleen 
vuurwerk bij erkende verkooppunten die veilig vuurwerk 
verkopen. Ze zijn door de gemeente gecontroleerd.

Een veilig oud & nieuw toegewenst zonder boete of 
HALT-straf!

Stichting Landschapsbeheer Gelderland, 
landeigenaren en vele enthousiaste vrijwilligers 
realiseren en onderhouden de Klompenpaden. 
Zij krijgen hierbij steun van sponsoren, provin-
cie Gelderland en gemeente Neder-Betuwe.

Klompenpaden voeren wandelaars over on-
verharde, historische paden als kerkenpaden, 
jaagpaden, tienwegen en hessenwegen. Een 
aantal Klompenpaden loopt over landgoederen 
en boerenland. De route van het Uchtapad 
gaat door de uiterwaarden van de Waal, langs 
overblijfselen van verdedigingswerken en oude 
sporen van dijkdoorbraken. Het landschap is 
afwisselend met water, weilanden, akkers en 
de kern van Ochten. Zo kun je op het Uchta-

pad telkens iets nieuws ontdekken. En... er 
worden al nieuwe stappen gezet. Een vijfde 
Klompenpad is in de maak en gaat door het 
gebied van Echteld en IJzendoorn lopen.

Stap voor stap naar een 
XXL-Klompenpad
Na de ontwikkeling van het vijfde Klompen- 
pad bij Echteld en IJzendoorn staan alle  
seinen op groen voor een XXL-Klompenpad. 
Dit pad verbindt alle Klompenpaden in 
de gemeente. Zo ontstaat er één groot 
wandelnetwerk. XXL-Klompenpad krijgt 
een aansluiting op het Betuwepad, een 
meerdaagse wandelroute van 146 kilometer 
door het rivierenlandschap.

Het Uchtapad is het 141ste klompenpad in 
Nederland en het vierde in Neder-Betuwe. 
Eerder werden het Marspad in Kesteren, het 
Heuzesepad in Opheusden en het Hiensepad 
in Dodewaard geopend.

Meer informatie over de routes, landschap  
en cultuurhistorie is beschikbaar via de  
Klompenpaden-app. Een folder is te down-
loaden op www.klompenpaden.nl of op de 
Facebookpagina van de Klompenpaden.
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Ontdek op een andere manier onze 
mooie gemeente: via de Klompenpaden

Neder-Betuwe heeft er een vierde Klompenpad bij. Op zaterdag 24 september is het 
Uchtapad in Ochten feestelijk geopend. Het pad is 13 kilometer lang en loopt door
het buitengebied van Ochten en Eldik.



Meer informatie op  
www.winstuitjewoning.nl/neder-betuwe

 

 

 

 
 

GEZAMENLIJKE  INKOOPACTIE  ENERGIEBESPARENDE  
MAATREGELEN  NEDER-BETUWE

Besparen op je energierekening 
hoeft niet moeilijk te zijn
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Door uw woning te verduurzamen kunt u uw energierekening flink verlagen. Ook in 2022 organiseert 
de gemeente Neder-Betuwe samen met organisatie ‘Winst uit je woning’ een gezamenlijke advies-
en inkoopactie waardoor woningeigenaren veel goedkoper zonnepanelen, een hybride warmtepomp, 
vloer- of spouwmuurisolatie en isolatieglas kunnen aanscha�en.

1. Isolatieglas: minder tocht en lagere energielasten
Het vervangen van uw beglazing is een belangrijke onderhoudsmaatregel met verschillende 
voordelen. Isolatieglas zorgt voor minder tocht en dus een warmer, comfortabeler huis en een 
besparing op uw energierekening. Het plaatsen van isolatieglas kost gemiddeld € 3.000,-. 
Als u enkel glas vervangt door isolatieglas, dan bespaart u zo’n € 250,- per jaar op uw 
energierekening. Als u nu al dubbel glas heeft, is de besparing gemiddeld € 160,- per jaar. 
Het nieuwe isolatieglas gaat gemiddeld 25 jaar mee.

2. Spouwmuurisolatie: lage investering en snel terugverdiend
Spouwmuurisolatie levert veel op. De besparing is groot, de kosten zijn in verhouding laag 
en het wooncomfort stijgt. De kosten zijn afhankelijk van de grootte van de woning en het 
toe te passen isolatiemateriaal. De investering van spouwmuurisolatie voor een tussen-
woning bedraagt per jaar € 850,-. U bespaart € 320,- per jaar op uw energierekening.

3. Zonnepanelen: direct een lagere elektriciteitsrekening
Met zonnepanelen wekt u zelf groene stroom op. Voor een compleet geïnstalleerd en werkend zonne-energiesysteem met 6 
zonnepanelen (365 Wp) kunt u denken aan een investering van € 4.500,-. Dit bedrag is zonder 21% btw, want deze krijgt u 
terug. Binnen de inkoopactie regelt de installateur dit voor de bewoner. De jaarlijkse opbrengst is € 270,- per jaar, afhankelijk 
van de ligging. Zonnepanelen gaan ruim 25 jaar mee. U kunt dus lang profiteren van de opbrengst.

4. Hybride warmtepomp: tot 70% besparen op uw gasrekening
Een hybride warmtepomp werkt samen met de cv-ketel en zorgt voor maximaal 70% minder 
gasverbruik. De warmtepomp haalt warmte uit de buitenlucht naar binnen en gebruikt dit 
om het huis te verwarmen. Alleen voor de verwarming van het tapwater en als het heel koud 
is, springt de cv-ketel nog bij. De investeringskosten van een hybride warmtepomp beginnen 
vanaf € 3.500,- na aftrek van de subsidie. U bespaart € 350,- per jaar. Als u een hybride 
warmtepomp combineert met zonnepanelen heeft u extra rendement.

5. Vloerisolatie: meer wooncomfort op de begane grond
Met vloerisolatie bespaart u energie en wordt uw huis een stuk comfortabeler. Een gemiddelde 
vloerisolatie voor een tussenwoning kost € 1.600,-. U bespaart hiermee € 250,- per jaar op uw 
energierekening. Vloerisolatie voorkomt eventuele vochtproblemen vanuit de kruipruimte en 
zorgt ervoor dat de vloer warmer aanvoelt. Eenmaal aangebrachte vloerisolatie gaat gedurende 
de hele levensduur van uw woning mee.

Gemeente Neder-Betuwe is op zoek naar 
bestuursleden voor het nieuw op te richten 
gebiedsfonds. Via een gebiedsfonds profiteren 
inwoners mee van de opbrengsten van zonne- 
en windparken. Een gebiedsfonds financiert 
duurzame projecten of maatschappelijke initia-
tieven in de omgeving. 

Gebiedsfonds Neder-Betuwe
De gemeente Neder-Betuwe start ook met een 
gebiedsfonds. Op het moment dat een wind- of 

zonnepark in gebruik is en stroom levert aan 
het elektriciteitsnet wordt het bedrag in het 
gebiedsfonds gestort. Vanaf mei 2022 is dat het 
geval bij het Zonnepark Medel (€ 50.000). Ook 
toekomstige nieuwe wind- en zonneparken zul-
len financieel bijdragen aan het gebiedsfonds. 

Stichting
Een stichting gaat het gebiedsfonds beheren 
en vraagt minimaal twee keer per jaar aan 
inwoners en bedrijven binnen de gemeente 

om projecten of aanvragen in te dienen bij het 
gebiedsfonds. Het bestuur selecteert en beoor-
deelt de ingediende projecten aan de hand van 
het fondsreglement en legt duidelijk uit waarom 
zij een financiële bijdrage toekennen of een 
aanvraag afwijzen. De eigenaren van de wind- 
of zonneparken en de gemeente hebben geen 
directe invloed op het gebiedsfonds.

Bestuursleden Gebiedsfonds 
Neder-Betuwe gezocht
Voor het bestuur van het gebiedsfonds zoeken 
we inwoners uit de gemeente of personen  
met een sociale of economische binding met  
de gemeente. Woon je in de gemeente Neder- 
Betuwe? Of ben je ondernemer of professional 
bij een maatschappelijke organisatie in de  
gemeente? En wil jij graag bestuurslid worden 
bij het gebiedsfonds Neder-Betuwe? 
Meld je dan aan door een e-mail te sturen naar 
Bob Leijdes, van de gemeente Neder-Betuwe 
via bleijdes@nederbetuwe.nl.

24

Gebiedsfonds Neder-Betuwe zoekt 
bestuursleden



Meer informatie op  
www.winstuitjewoning.nl/neder-betuwe
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en het wooncomfort stijgt. De kosten zijn afhankelijk van de grootte van de woning en het 
toe te passen isolatiemateriaal. De investering van spouwmuurisolatie voor een tussen-
woning bedraagt per jaar € 850,-. U bespaart € 320,- per jaar op uw energierekening.

3. Zonnepanelen: direct een lagere elektriciteitsrekening
Met zonnepanelen wekt u zelf groene stroom op. Voor een compleet geïnstalleerd en werkend zonne-energiesysteem met 6 
zonnepanelen (365 Wp) kunt u denken aan een investering van € 4.500,-. Dit bedrag is zonder 21% btw, want deze krijgt u 
terug. Binnen de inkoopactie regelt de installateur dit voor de bewoner. De jaarlijkse opbrengst is € 270,- per jaar, afhankelijk 
van de ligging. Zonnepanelen gaan ruim 25 jaar mee. U kunt dus lang profiteren van de opbrengst.

4. Hybride warmtepomp: tot 70% besparen op uw gasrekening
Een hybride warmtepomp werkt samen met de cv-ketel en zorgt voor maximaal 70% minder 
gasverbruik. De warmtepomp haalt warmte uit de buitenlucht naar binnen en gebruikt dit 
om het huis te verwarmen. Alleen voor de verwarming van het tapwater en als het heel koud 
is, springt de cv-ketel nog bij. De investeringskosten van een hybride warmtepomp beginnen 
vanaf € 3.500,- na aftrek van de subsidie. U bespaart € 350,- per jaar. Als u een hybride 
warmtepomp combineert met zonnepanelen heeft u extra rendement.

5. Vloerisolatie: meer wooncomfort op de begane grond
Met vloerisolatie bespaart u energie en wordt uw huis een stuk comfortabeler. Een gemiddelde 
vloerisolatie voor een tussenwoning kost € 1.600,-. U bespaart hiermee € 250,- per jaar op uw 
energierekening. Vloerisolatie voorkomt eventuele vochtproblemen vanuit de kruipruimte en 
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de hele levensduur van uw woning mee.

Vanaf 1 januari 2023 is het verplicht om 
minimaal energielabel C te hebben voor een 
kantoorpand dat groter is dan 100 m2. Het 
kantoor mag dan nog maar maximaal 225 kWh 
fossiele energie per m2 gebruiken. Kantoren die 
per 1 januari 2023 geen energielabel C hebben, 
mogen niet meer worden gebruikt.

Wat is een kantoorpand?
Er is sprake van een kantoorpand als minstens 
50 procent van het gebouw of de gebouwen 
in gebruik is voor kantoorfuncties. Het kantoor 
moet groter zijn dan 100m2. Monumentale 
gebouwen of kantoorgebouwen die binnen 
twee jaar worden gesloopt, vallen niet onder de 
regeling.

Stand van zaken in Neder-Betuwe
Hoe staan we ervoor in Neder-Betuwe? In  
Neder-Betuwe zijn er 85 kantoorpanden, 
daarvan hebben al 45 panden een energiela-
bel C of hoger. Maar 40 kantoren hebben nog 
geen energielabel of een lager energielabel. 
47 procent van de kantoren heeft nog geen 
energielabel C.

Omgevingsdienst Rivierenland
Omgevingsdienst Rivierenland (ODR) gaat 
controleren of kantoorpanden voldoen aan deze 
wettelijke eis om een energielabel C te hebben. 
Ongeveer de helft van de bedrijven is nog niet 
bekend met het  energielabel, heeft nog geen 
energielabel aangevraagd of heeft een lager 

energielabel dan C. De ODR wil die bedrijven 
eerst een informatiebrief sturen. Blijkt dat een 
bedrijf na een redelijke periode nog geen actie 
heeft ondernomen, dan kan ook de ODR een 
handhavingsproces starten.

Meer informatie voor ondernemers
www.rvo.nl/onderwerpen/wetten-en-regels-
gebouwen/energielabel-c-kantoren
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Energielabel C vanaf 1 januari 2023 verplicht 
voor kantoorpanden 

In het Klimaatakkoord is afgesproken dat de gebouwde omgeving in 2050 energie-
neutraal moet zijn. We zetten steeds meer stappen om dit doel te behalen. Eén van  
de stappen is de verplichting van een energielabel C vanaf 1 januari 2023 voor  
kantoorpanden.  Door het verduurzamen van bedrijfspanden gaat de CO2-uitstoot  
in de regio met 29 procent omlaag!
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Neder-Betuwe bloeit!
Heeft u als inwoner, professional, sportaanbieder of andere partij in Neder-Betuwe een idee dat mensen helpt om 
te gaan sporten, bewegen en gezond te leven? Vanuit het Lokaal Akkoord Neder-Betuwe Bloeit! kunt u subsidie 

aanvragen om het idee uit te voeren! Vraag de subsidie aan door het stappenplan te volgen.
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Openbare containers en prullenbakken
Een paar dagen voor de jaarwisseling sluit Avri alle openbare containers. 
Ook zijn in die dagen de openbare prullenbakken dicht of worden de 
(binnen)bakken weggehaald. Na de jaarwisseling gaan de containers 
zo snel mogelijk weer open en plaatst Avri de bakken zo snel mogelijk 
terug. Containers en afvalbakken zijn begin januari weer beschikbaar.

Opruimen van vuurwerk
Na vuurwerk is er natuurlijk afval. Wij vragen iedereen om mee te helpen 
bij het opruimen daarvan. Want ‘blindgangers’ - vuurwerk dat niet is 
afgegaan - zijn erg gevaarlijk. Veel kinderen staan op 1 januari al vroeg op 
om te kijken of ze nog wat vuurwerk kunnen vinden. Hier gebeuren vaak 
ongelukken mee. Help mee aan de veiligheid van uw omgeving en die 
van kinderen en ruim het vuurwerkafval meteen op. 
Samen opruimen, een goed begin van het nieuwe jaar. Dankjewel!

Afvalinzameling rond oud en nieuw

Op 31 augustus kreeg Nienke van Cleef (14) uit Dodewaard het Jeugdlintje Neder-Betuwe. Nienke redde 
op 12 augustus een vijfjarig kind uit de Waal. Burgemeester Jan Kottelenberg bij de uitreiking: “Wat ben 
jij moedig geweest en wat was je dapper door te handelen in deze ongelooflijk moeilijke situatie.” 
Het kind dat Nienke redde was meegenomen in de sterke stroming van de rivier. Een 44-jarige man 
sprong erachteraan en wist de drenkeling een eind richting de kant te brengen, waarna Nienke met gevaar 
voor eigen leven tot haar middel het water instapte om het kind te redden. Twee dappere helden die een 
leven hebben gered. Helaas werd de man door de sterke stroming meegesleurd en overleefde dit niet.

Wij bedanken...
In het afgelopen half jaar hebben we weer een aantal inwoners in het zonnetje gezet omdat zij zich 

op een bijzondere manier hebben ingezet voor de gemeenschap in Neder-Betuwe. 
Er werden Neder-Betuwe Spelden uitgereikt en een jeugdlintje voor een bijzondere, heldhaftige daad.  
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Jeugdlintje Neder-Betuwe

Rina Kuenen-Dorrestijn uit Ochten staat op foto’s in 
vele huwelijksalbums uit de afgelopen 30 jaar. Als 
Buitgewoon Ambtenaar van de Burgerlijke Stand 
(BABS) vroeg zij maar liefst 600 bruidsparen elkaar 
het ja-woord te geven. Mevrouw Kuenen begon als 
BABS in de toenmalige gemeente Echteld en ging 
hiermee door toen Echteld onderdeel ging uitmaken 
van de gemeente Neder-Betuwe. Voor deze jaren-
lange inzet ontving mevrouw Kuenen op 16 juni de 
Neder-Betuwe Speld uit handen van burgemeester 
Jan Kottelenberg.

Tijdens de jaarlijkse brandweeravond Neder-Betuwe  
werd brandweerman Roel van Blijderveen op 24 
september verrast met de Neder-Betuwe Speld. 
Burgemeester Jan Kottelenberg speldde het ‘zilveren 
blad’ op bij de scheidend brandweerman van het 
korps Opheusden. “Deze speld staat symbool voor 
de waardering die wij hebben voor mensen die iets 
bijzonders hebben gedaan voor de gemeenschap 
van Neder-Betuwe. Met jouw inzet gedurende 25 
jaar bij de brandweer heb jij dat zeer zeker gedaan!” 
Roel van Blijderveen blijft nog leider van de Jeugd-
brandweer Neder-Betuwe.

Op dinsdag 13 september reikte wethouder  
Marien Klein de Neder-Betuwe Speld uit aan Jan 
Woldringh. Meneer Woldringh kreeg de speld 
vanwege zijn inzet voor Dorpshuis De Hoge Hof in 
Echteld. Hier is hij al sinds 1996 actief als bestuurs-
lid en voorzitter. Dorpshuis De Hoge Hof is uniek 
in Neder-Betuwe. Het werd namelijk niet gebouwd 
door de gemeente, maar door inwoners van het 
dorp. Onder aanvoering van aannemer Wim van 
Ommeren hielp meneer Woldringh in 1979 mee aan 
de bouw van het dorpshuis. In de jaren vanaf 1996 
heeft hij zich ingezet om De Hoge Hof zo goed 
mogelijk te onderhouden. 

Vanuit haar bedrijfje ‘Sinds 2006’ maakte Ditje Bunt-van Deelen samen met haar dochters 
Wimke en Trudy wenskaarten en cadeautjes. Het leverde in 16 jaar tijd het enorme bedrag van 
100.000 euro op! Dit bedrag ging in zijn geheel naar het bouwfonds van kerk de Fontein in
Kesteren. Na deze bijzondere prestatie zette mevrouw Bunt een punt achter haar bedrijfje en 
kreeg op 13 juli uit handen van Wethouder Nees van Wolfswinkel de Neder-Betuwe Speld. 

Neder-Betuwe Spelden


